
 85 

7   Přílohy 

 

Příloha 1 Rozhovor se stávajícím starostou městské části, panem Mgr. Jiřím 
Koubkem  .................................................................................................................... 85 

Příloha 2 Rozhovor s občanským aktivistou – respondent č. 1 ................................. 90 

Příloha 3 Rozhovor s občanským aktivistou – respondent č. 2 ................................. 93 

Příloha 4 Rozhovor s občanským aktivistou a zároveň zastupitelem městské části 
Praha – Libuš, panem Mgr. Radkem Řezankou – respondent č. 3 ............................... 96 

 

Příloha 1 Rozhovor se stávajícím starostou městské části, panem Mgr. 

Jiřím Koubkem 

Nejdříve bych Vás požádala o Vaše krátké představení. 

„Jsem ročník 1976, takže mi je letos 46 let. Jsem ženatý a mám dvě děti. V Praze 

bydlím od roku 1996. Narodil jsem se a bydlel na Moravě, konkrétně ve Žďáru nad Sázavou. 

Tam jsem vystudoval střední školu. Poté jsem přišel do Prahy na vysokou školu a už jsem 

tady zůstal.“  

 

Jak dlouho již žijete v městské části?  

„Do městské části jsem se přistěhoval v roce 2006 s celou rodinou.“  

 

Co Vás motivovalo k Vaší první kandidatuře do obecního zastupitelstva v roce 2010? 

„Za prvé jsem se o politiku vždycky zajímal a v určitém věku člověk dospěje do toho, 

že si řekne, že chce do nějaké politické strany vstoupit. Tenkrát, když Karel Schwarzenberg 

založil TOP 09, tak se mi to velice líbilo a rozhodl jsem se, že do té strany vstoupím. Pak 

z toho následně vyplynulo i to, že jsme tam měli a stále máme velký problém s potenciální 

megalomanskou výstavbou společnosti Hercesa španělského developera a vzniklo jakési 

občanské sdružení, které se tím začalo zabývat. Při těch schůzkách jsme pochopili, že jestli 

chceme něčeho dosáhnout, tak se někdo z nás musí stát zastupitelem městské části, abychom 

ty věci mohli ovlivňovat. Z tohoto občanského sdružení jsem kandidoval já a ve vedlejší 

kandidátce ještě Radek Řezanka a stali jsme zastupiteli. Takže motivací pro lokální politiku 

bylo lokální téma a aktivita v místním občanském sdružení.“  
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Hned napoprvé jste uspěl a byl jste zvolen do zastupitelstva. Čemu přikládáte váhu 

Vašeho prvního úspěchu? 

„To je pro mě nepochopitelné, že to hned klaplo na starostu. Tuto ambici jsme vůbec 

neměli. Pomohlo mi to, že jsem byl na kandidátce, kde byli lidé, kteří už v tom zastupitelstvu 

byli, takže byli známí. Asi jsme měli i trošku štěstí na tu značku. V roce 2010 TOP 09 byla 

atraktivní značka sama o sobě. Lidé v Praze chtěli volit pravicovou stranu a přeci jenom v té 

době ODS měla pověst velmi špatné strany, takže se leckdo přiklonil k té nové pravicové 

straně TOP 09. Zároveň jsme ale byli aktivní, měli jsme některá pěkná témata, kromě tohohle 

developera také další, protože s námi kandidovali lidé, kteří jsou v městské části aktivní. 

Jako učitelé, hasiči, někdo, kdo vedl místní mateřské rodinné centrum a podobně. Takže 

kombinace dobré značky, skvělých aktivních lidí a zároveň již zkušených zastupitelů.“ 

 

O post starosty jste tedy sám neusiloval.  

„Ne. My jsme vyhráli volby a všichni jásali a my jsme byli nešťastní, protože jsme 

říkali: a co s tím budeme dělat. Přemýšleli jsme, jestli máme přenechat funkci starosty 

někomu jinému, poté jsme přemýšleli o někom z naší kandidátky, kdo byl asi na čtvrtém 

místě. Vůbec jsme nepočítali s tím, že bychom mohli volby vyhrát a že bychom mohli dělat 

starostu.“   

 

Mezi lety 2013-2017 jste byl zároveň poslancem. Domníváte se, že Vaše přítomnost 

v dolní komoře Parlamentu České republiky nějakým způsobem ovlivnila Vaše další 

úspěchy v zastupitelstvu?  

„Každá zkušenost je dobrá. To bezpochyby. Pobyt v parlamentu a ta práce v těch 

různých výborech, já jsem měl to štěstí, že jsem byl ve výboru pro místní samosprávu, takže 

jsem se setkával s těmi tématy, která řešíme tady na místní úrovni, tak je vždy dobrá. Ten 

přenos není úplně stoprocentní, městská část má prostě svoje lokální problémy. Ale dnes 

vidím, že když někde narážíme a máme pocit, že nám stát háže klacky pod nohy, tak vzhledem 

k tomu, že jsem byl poslanec, tak to dokážu vidět i z té druhé strany. Třeba změna zákona je 

něco, co dlouho trvá. Na druhou stranu se člověk dostal do toho prostředí. Když nějakou 

informaci potřebuji, tak vím, kam zavolat. Když se potřebuji na něco zeptat, tak to můžu 

prokontaktovat. Každá taková zkušenost je dobrá a moji občané na tom rozhodně museli 

vydělat. Člověk má nejednou ty přirozené kontakty z prostředí té politiky, která je o dva 

stupně výš.“  
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Proč jste se v následujícím poslaneckém volebním období rozhodl již nekandidovat? 

„Časové důvody. Chtěl jsem pokračovat dál jako starosta a skloubit to s tou prací 

poslance… Bylo jasné, že si budu muset vybrat jedno, nebo druhé.“ 

V roce 2018 jste byl zvolen i do zastupitelstva hlavního města Prahy. Jaké rozdíly 

spatřujete mezi politikou prováděnou na úrovni městské části a na úrovni de facto krajské 

samosprávy? 

„Spojení radnice a zastupitelstva hlavního města Prahy je výborné. Přináší to hrozně 

benefitů. Jako malá městská část máme v podstatě provozní rozpočet a všechny investice, 

které děláme, děláme na základě různých účelových individuálních dotací od Magistrátu. To 

znamená být tam, znamená být u zdroje informací, vědět jaké dotace se budou vypisovat, 

kolik je na to peněz, jaké jsou problémy při získávání z hlediska různých komisí, které 

vyhodnocují různé nabídky. Pro mě to rozšiřuje možnosti vědět, za jakých podmínek na jedné 

straně někdo peníze nabízí. Příjem těch peněz se nemusí trefit do toho, co se nabízí. 

Umožňuje to skloubit tu práci malého starosty a zastupitele velké Prahy a propojit to. Pro 

práci starosty je to tedy mnohem přínosnější než být poslancem. Ta linka mezi 

zastupitelstvem hlavního města Prahy a městkou částí je přímá. Hrozně se 

spoluovlivňujeme.“  

 

Čemu přikládáte Vaši stále rostoucí úspěšnost v obecních volbách z hlediska 

preferenčních hlasů? 

„Určitě patřím k těm starostům, kteří jsou aktivní. Pořádáme veřejná setkání, kam 

chodím. Lidé mi říkají: to je fajn, my jsme se přistěhovali někam, kde známe starostu. Jedním 

z těch úspěchů je, že když člověk bydlí na té komunální úrovni v té obci, tak chce volit lidi, 

které zná. To jsou jeho sousedé. Premiéra, kolikrát za život potkáte. Ale mě se běžně stává, 

že se mě lidé dotazují v autobuse, v metru, že mě někde potkají a poznají. A chtějí ty věci 

řešit, což je skvělé. Já se tomu kontaktu nebráním, naopak, děláme různá setkání. Teď to 

kvůli covidu moc nejde. Ale je tady ta otevřenost, že kdokoli může přijít i teď, když děláme 

ten rozhovor. Kdokoli vstoupí do budovy radnice tak na toho dotyčného vidím. Lidé jsou 

zvyklí naprosto spontánně ke starostovi na Libuši přijít a řešit ty svoje problémy napřímo.  

Přirozená známost určitě přispívá k tomu, že mám ty preferenční hlasy. Máme tendenci 

kroužkovat toho, koho známe. Můžeme s ním třeba nesouhlasit, může být za stranu, kterou 
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normálně nevolím, ale když ho znám a vím, že se na něj můžu kdykoli obrátit, tak proč bych 

mu ve volbách nedal ten svůj kroužek.“  

 

Vy jste mluvil o tom velkém boomu strany TOP 09 v roce 2010. Mě by zajímalo, proč 

jste se rozhodli vytvořit nové uskupení Spojených sil pro Libuš a Písnici?  

„Ono to bylo pořád za TOP 09. Ty Spojené síly pro Libuš a Písnici byly dvě strany, 

které spolu kandidují už od roku 2014, TOP 09 a Starostové a nezávislí. Bylo to z toho 

důvodu, že koalice TOP 09 a Starostů spolu kandidovala i do zastupitelstva hlavního města 

Prahy společně a jmenovala se Spojené síly pro Prahu a byla dohoda, že kdo bude chtít, tak 

tento název může propsat zpátky do těch městských částí. Teď to bude stejně, v Praze bude 

kandidovat koalice Spolu pro Prahu. Značka Spolu na podzim byla úspěšná a lidé vědí, co 

se pod tou značkou skrývá za politické strany. Takhle to bude i v několika městských částech. 

U nás tedy ne, my budeme zase jako TOP 09 a STAN, máme osvědčenou spolupráci. Takže 

vždy to bylo za TOP 09, akorát se to jmenovalo trošku jinak, podle toho, co se kolem nás 

dělo.“  

 

Předpokládám tedy, že se chystáte kandidovat i v následujících volbách do 

zastupitelstva městské části. 

„Určitě ano.“  

 

A budete kandidovat i do pražského zastupitelstva?  

„To pravděpodobně ne. Ještě to není uzavřené, ale pravděpodobně ne. Přichází 

generační obměna. Ale mně to nevadí, za ty čtyři roky jsem získal spoustu kontaktů a vazeb 

a určitě to zase maximálně využiji.“  

 

Ráda bych se Vás zeptala na jednání o územních plánech v rámci městské části 

ohledně výstavby nové linky metra D. V jaké fázi se nyní nachází, případně o jaké problémy 

v rámci jejich jednání se jedná?  

„Metro se letos začne reálně stavět. V loňském roce byly dokončeny průzkumné práce, 

na několika místech u stanice Pankrác jsou vytvořeny takové velké šachty. Tyto průzkumné 

šachty stály už několik stovek milionů korun, to nejsou jen nějaké sondy, které by zajely do 

země, v některých místech už splňují parametr toho tunelu. Báňský úřad tam zavedl tisíce 

různých sond a pozoruje se, jestli to neklesá, a naopak když to začalo klesat, tak to vyztužili 
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něčím. Takže sledují, jak se tam ty horniny chovají, aby se to potom nesesypalo nebo 

nepohnulo… Letos bude stavební oprávnění, takže letos reálně začnou stavět první úsek mezi 

stanicemi Pankrác – Olbrachtova. Tento úsek potrvá asi dva a půl roku, to bude přestupní 

stanice, takže je to hrozně náročné. Současně s tím vyřizují stavební povolení na dalších 

sedm stanic od Olbrachtova až po Nové dvory a zbývají potom tři stanice Libuš, Písnice a 

Depo Písnice. Ty mají, možná by se řeklo, trochu skluz, ale ono to nejde všechno vyřizovat 

naráz. V případě stanice Libuš ta dohoda je na spadnutí s majiteli pozemků. Tam by to mohlo 

být velice rychlé, a ještě v letošním roce. V případě stanice Písnice to bude trošku delší. 

V poslední stanici Depo Písnice dochází k postupnému vykupování pozemků, je tam spoustu 

drobných vlastníků, takže ta práce je poměrně náročná. Každopádně Praha bude v letošním 

roce připravena stavět trasu z Pankráce až na Nové Dvory.“  

 

S tím souvisí i výstavba tramvajové linky. Na kdy přesně je plánovaný první den 

výstavby? 

„Přípravné práce by měli začít 3. března. Nejdříve se musí podél ulice Generála Šišky 

vykácet náletové dřeviny, a to v období vegetačního klidu, takže teď do konce března.“  

 

Pro jaký návrh participativního rozpočtu byste osobně hlasoval?  

„Já budu osobně hlasovat pro svůj návrh. V parku U zahrádkářské kolonie bychom 

postavili pingpongový stůl. Ten tam evidentně chybí. Ale jsou tam i další pěkné návrhy, které 

určitě také podpořím. Ale sám jsem jako občan Koubek přispěl také jedním návrhem.“  
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Příloha 2 Rozhovor s občanským aktivistou – respondent č. 1  

Nejdříve bych Vás požádala, abyste se krátce představil. 

„Je mi 22 let. Vystudoval jsem gymnázium. Momentálně studuji třetí ročník 

bakalářského studia na Vysoké škole ekonomické na fakultě Informatiky a statistiky 

v Praze.“  

 

Jak dlouho již v městské části žijete? 

„V městské části žiji již 12 let.“ 

 

Jak byste popsal svou voličskou participaci? Chodíte pravidelně volit, pokud ano, 

v jakých volbách?  

„Ano, chodím pravidelně k volbám od roku 2017, tedy od roku, kdy mohu volit. Volil 

jsem vždy, kdy mi to bylo umožněno, tedy v prezidentských volbách, ve volbách do obou 

komor Parlamentu České republiky, v obecních volbách i ve volbách do Evropského 

parlamentu.“  

 

Jak důležité vnímáte volby do obecních zastupitelstev a účastníte se jich pouze v rámci 

pasivního, nebo i aktivního práva?  

„Obecních voleb se účastním pouze v rámci pasivního práva. Obecní volby jsou pro 

nás určitě důležité, jako pro občany České republiky.“  

 

Proč si myslíte, že jsou důležité? 

„Dle mého názoru je i lokální politika velmi důležitá. Je nám občanům bližší než ta, 

která se provádí na vyšších úrovních a naše názory mohou být lépe vyslyšeny a realizovány.“  

 

Koho jste volil v posledních obecních volbách? 

„V posledních obecních volbách jsem volil ODS a NK.“ 

 

Co Vás motivovalo právě k této volbě? 

„Určitě velkou roli hrála má rodina, protože všichni z ní ODS volí již dlouhou dobu. 

Takže to mě určitě v rámci politického smýšlení ovlivnilo. ODS jsem ale také volil proto, že 

se osobně ztotožňuji s politickým programem, který tato strana nabízí.“  
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Použil jste pro svou volbu nějaké preferenční hlasy pro jednotlivé kandidáty, nebo jste 

volil pouze stranu jako celek? 

„Pouze stranu jako celek.“  

 

Podpořil byste tuto politickou stranu i v následujících obecních volbách? 

„Určitě.“ 

 

Znáte osobně někoho, kdo kandidoval za uskupení ODS a NK v obecních volbách 

v roce 2018?  

„Ne, osobně ne.“  

 

Jak byste zhodnotil poslední volební období pod taktovkou nynějšího zastupitelstva?  

„Kladně hodnotím jeho postoj, co se týče výstavby metra. Dále se mi líbí jejich 

iniciativy, jak zlepšovat prostor naší městské části, ať už jde o výstavbu nových budov (např. 

stavba nové hasičárny či nové budovy městské policie), či pořádání akcí jako například 

Jablkobraní, které je pořádáno každý rok a kterých se sami členové zastupitelstva účastní. 

Zápory asi nenajdu žádné.“  

 

Jste spokojený se starostou městské části? 

„Jsem nadmíru spokojen, přijde mi velmi slušný a odhodlaný ve své funkci. Líbí se mi, 

že se účastní akcí, tady v městské části. Je hodně komunikativní.“  

 

Ztotožňujete se s názory zastupitelstva, přestože většinu netvoří zástupci ze strany, 

kterou jste volil?  

„Ano, spíše s nimi souhlasím.“  

 

Účastnil jste se někdy jednání zastupitelstva, či se seznamujete s výpisy z jeho 

jednání?  

„Nikdy jsem se jednání zastupitelstva neúčastnil, ale výpisy z jednání si občas přečtu, 

abych byl v obraze.“ 

 

Jak pohlížíte na výstavbu tramvajové linky a linky metra v městské části? 
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„Jelikož tramvají prakticky nejezdím, tak její nové výstavbě v městské části 

nepřikládám velkou váhu. Ale určitě si dokážu představit, že pro některé lidi to bude velmi 

velké ulehčení cesty do práce nebo do školy. Naopak na výstavbu nové linky metra pohlížím 

velmi kladně, protože ho využívám při každé cestě do školy. Momentálně dojíždím autem ke 

stanici Opatov a odtamtud jedu metrem linky C. Nová linka D by mi cestu velice ulehčila, 

protože bych se již nemusel přesouvat autem, ale její dostavba je plánovaná až na rok 2029. 

Tou dobou nevím, jestli ještě budu v městské části bydlet.“  

 

Účastnil jste se hlasování o participativním rozpočtu? Pokud ano, pro co jste hlasoval? 

„Neúčastnil jsem se hlasování.“  

 

Proč jste se ho neúčastnil? 

„Žádný návrh mě nezaujal natolik, abych pro něj hlasoval.“  

 

Co by se dle Vás dalo v městské části vylepšit?  

„Určitě by se dala vylepšit obchodní vybavenost městské části, včetně dalších služeb. 

V blízkosti se ovšem tyto služby a více obchodů nachází, takže není úplně problém k nim 

dojet. Tato vybavenost se ovšem má v budoucnu zlepšit výstavbou nových obchodů a 

restaurací v blízkosti nového metra. V čem spatřuji celkem velký problém je parkování, 

zvláště po výstavbě nových domů v blízkosti mého bydliště. To ovšem nevím, zda má 

v kompetenci zastupitelstvo městské části, jak zlepšit.“  
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Příloha 3 Rozhovor s občanským aktivistou – respondent č. 2 

Nejdříve bych Vás požádala, abyste se krátce představila. 

„Mám vysokoškolské vzdělání, jsem inženýrka ekonomie. Je mi 52 let.“  

 

Jak dlouho již v městské části žijete? 

„Už 28 let, od roku 1994.“ 

 

Jak byste popsala svou voličskou participaci? Chodíte pravidelně k volbám, pokud 

ano, k jakým?  

„Ano, chodím pravidelně k volbám, a to ke všem volbám. Takže jak do místních 

zastupitelstev, tak k volbám do poslanecké sněmovny, do senátu i prezidentským volbám.“  

 

Jak důležité vnímáte volby do obecních zastupitelstev? 

„Vnímám je jako velmi důležité. Myslím si, že námi zvolení zastupitelé mohou velmi 

významně ovlivnit náš život, což se ukázalo od doby, kdy byl poprvé zvolen současný starosta 

pan Koubek. Řekla bych, že od té doby se velmi zlepšil náš život na Libuši a v Písnici.“ 

 

Podle čeho soudíte, že se život v městské části zlepšil? 

„Od té doby je tady hodně projektů, které pomáhají sousedskému soužití. Konají se 

tady akce jak pro rodiny s dětmi, tak pro dospělé, sportovní, kulturní akce. Například každý 

podzim je tady Jablkobraní, Drakiáda, Masopustní pochod, nebo Průvod s lampiony, zajíždí 

sem kinobus a podobně. U radnice byla zřízena knihobudka, kde si lidé mohou půjčit nebo 

vzít zdarma knihy, které tam jiní lidé odevzdají.“  

 

Účastníte se obecních voleb pouze v rámci pasivního, nebo i aktivního práva? 

„Jenom v rámci pasivního práva.“ 

 

Koho jste volila v posledních obecních volbách?  

„Spojené síly pro Libuš a Písnici. Volila jsem koalici, kde byl současný starosta.“  
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Co Vás motivovalo právě k této volbě? 

„Volila jsem je hlavně kvůli jeho osobě a kvůli dalším lidem, kteří kandidovali s ním, 

které osobně znám. A také kvůli kladné zkušenosti z předešlých volebních období.“  

 

Použila jste tedy i preferenční hlasy pro jednotlivé kandidáty? 

„Ano. Všechny možné.“  

 

Podpořila byste subjekt i v následujících volbách? 

„Podpořila.“  

 

Jak byste zhodnotila poslední volební období pod taktovkou nynějšího zastupitelstva? 

„Jak jsem již říkala, mezi klady bych uvedla ty akce, které pořádají. Další věc je, že si 

myslím, že zastupitelstvo akceptuje názory občanů na novou výstavbu. Například v případě 

našeho areálu, kdy se tady měl stavět obrovský bytový dům, který by zatížil jednak životní 

prostředí, tak masou těch lidí, kteří by tady bydleli, celé okolí. Zastupitelstvo se tehdy 

zasloužilo o to, aby vzneslo připomínky jak v řízení EIA, tak při rozhodování územního 

rozhodnutí. Naopak se mi nelíbilo, že zastupitelstvo odsouhlasilo zvýšení daní z nemovitosti 

pro naší městskou část. Což jim samozřejmě umožňoval zákon, ale protože považuji vedení 

radnice za pravicové a částečně pocházející ze strany TOP 09, jejíž vedení nedoporučilo 

zastupitelstvům, aby daně zvyšovali, tak přesto byla tato daň navýšena.“ 

 

Účastnila jste se někdy jednání zastupitelstva, či se seznamujete se zápisy z jednání 

zastupitelstva? 

„Jednou jsem se jednání účastnila, když kauza ohledně bytového domu v ulici 

Novodvorská byla v nejaktuálnější fázi. Jinak spíš pasivně, sleduji v časopise či na stránkách 

zápisy z jednání.“  

 

Jak pohlížíte na výstavbu tramvajové linky a linky metra v městské části?  

„Myslím si, že pro lidi to bude přínos, ale pro mě osobně ne, co se týče tramvajové 

linky. Pracuji v centru a tramvaj by mi cestu nezkrátila. Jinak si ale myslím, že to je určitě 

přínosné a dopravní infrastruktura by se měla zlepšovat. Metro si myslím, že bude přínos 

pro naší městskou část. Trochu mám strach ze zvládnutí dopravní situace, co se týče toho, 
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že sem budou z okolních obcí jezdit lidé a jestli budou mít kde parkovat. Mohly by tady být 

vybudované P+R parkoviště a podobně. Ale jinak si myslím, že to bude přínos.“   

 

Účastnila jste se hlasování o participativním rozpočtu?  

„Ano, účastnila.“  

 

A pro co jste hlasovala? 

„Jednak jsem hlasovala pro pingpongový stůl v parku U zahrádkářské kolonie a pak 

pro zvelebení volného prostoru v ulici Na Jezerách.“  

 

Účastníte se akcí, které městská část pořádá? 

„Účastním se pravidelně Jablkobraní, ale akcí pro malé děti již ne, protože malé děti 

již nemám.“  

 

Co by se dle Vašeho názoru dalo v městské části vylepšit?  

„Určitě dopravní situace, ale nevím, jak by se dala vylepšit. Možnosti dopravní 

infrastruktury jsou omezené kvůli tomu, že je tady zastavěná plocha skoro všude, takže nejde 

rozšířit ulice. Dopravní situace kvůli těm přilehlým obcím jako je Vestec a Jesenice a 

podobně, kde žije spousta obyvatel, kteří jezdí do centra přes městskou část, je pro nás 

špatná. Ale nic moc se s tím dělat a vymyslet nedá.“  
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Příloha 4 Rozhovor s občanským aktivistou a zároveň zastupitelem 

městské části Praha – Libuš, panem Mgr. Radkem Řezankou 

– respondent č. 3 

Nejdříve bych Vás požádala, abyste se krátce představil.  

„Je mi 48 let. Na Libuši žiji už přes 20 let. Mám vysokoškolské matematické vzdělání. 

Pracuji v pojišťovně.“ 

  

Jak důležité vnímáte volby do obecních zastupitelstev a účastníte se jich v rámci 

aktivního i pasivního práva? 

„Účastním se. Využívám obě práva. Považuji je za hodně důležité, ale vnímám, že 

spousta lidí to vnímá jako okrajovou záležitost. Městské části jsou méně vidět, většinou je 

vidět politika na úrovni parlamentu. Takže možná z toho důvodu je to bráno jako něco na 

okraji, a ještě navíc v rámci Prahy je to oslabeno Magistrátem. Většina věcí jde přes 

Magistrát. Pak je to myšleno jako nějaká okrajová část pro někoho možná, ale já to tak 

nevnímám.“ 

  

Co Vás motivovalo k Vaší první kandidatuře do obecního zastupitelstva v roce 2010? 

„Snaha firmy Hercesa stavět tady v okolí svůj první projekt, který tehdy 

naprojektovali, který měl mít asi 22 pater. Tak jsme uspořádali s několika podobně 

smýšlejícími občany setkání ve vnitrobloku a nějak se to vyvinulo, že jsem skončil na 

kandidátce Věcí Veřejných.“  

 

Hned napoprvé jste uspěl a byl zvolen do zastupitelstva městské části. Čemu přikládáte 

váhu Vašeho prvního úspěchu?  

„Já si myslím, že to bylo to téma. Že to téma Hercesa tady docela rezonovalo a volební 

okrsek, který je součástí tady těch paneláků je docela velký, skoro 20 % celkové části, takže 

to téma se hodně chytlo a pomohlo. Ve finále, když se podíváte, jak to vypadá v těch ostatních 

okrscích, tak každý ten okrsek je trošku zvláštní, ale tahle věc té Hercesy rezonovala pak i 

ve všech ostatních a slyšeli na to ti ostatní lidé, protože hrozila i výstavba někde u nich, takže 

to tomu mohlo pomoci. Měli jsme velké téma.“ 
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V roce 2010 jste kandidoval za stranu Věcí veřejných a zároveň jste byl jejím členem. 

Co Vás motivovalo ke vstupu do této strany? 

„To byla tak trošku náhoda. Po tom jednání, co jsme měli tady ve vnitrobloku, 

probíhalo jedno zastupitelstvo, na které jsem se šel podívat, protože už v tu chvíli tam 

tehdejší zastupitelé si tu věc s Hercesou vzali za svou. V tu chvíli se tam některé strany 

k tomu nevyjadřovaly dostatečně. Sešel jsem se tehdy s tehdejším starostou panem Mrázem 

a on mi nabídl možnost kandidovat, protože sestavoval kandidátku. Takže se to tak sešlo 

náhodou. Jinak si myslím, že bychom asi kandidovali už možná tehdy s Jirkou Koubkem na 

jedné kandidátce.“ 

  

V roce 2014 jste kandidoval za TOP 09. Co vás motivovalo ke kandidatuře právě za 

tuto stranu a proč jste se nestal jejím členem jako v případě Věcí veřejných? 

„Já jsem kromě Věcí Veřejných nebyl nikdy v žádné politické straně. Většinou jsem 

volil pravicové strany, spíš ODS. Tehdy v rámci toho, že jsem se zajímal o tu Hercesu, tak 

jsem usoudil, že větší šanci bude mít člověk ke zvolení, když do té strany vstoupí. Postupně 

se pak Věci Veřejné začaly rozkládat. Já byl od začátku sladěný s Jirkou Koubkem, takže 

jsem toho poté chtěl využít a pokračovat v tom a s Jirkou jsme se domluvili, že můžu přejít 

na jejich kandidátku.“ 

   

Čemu přikládáte váš stále rostoucí úspěch v obecních volbách z hlediska počtu 

preferenčních hlasů? 

„Nemyslím si, že to dále poroste, myslím, že je to na hraně. Já si myslím, že to byl 

souběh těch věcí. Jednak Praha a obliba v TOP 09, to se do toho hodně promítlo. Poté se do 

toho promítla angažovanost Jirky Koubka jako starosty. Ten dělá spoustu věcí. Poté ještě 

v roce 2013 se stal i poslancem ve sněmovně, takže se povedlo pro městskou část získávat 

více těch projektů, které se musejí domlouvat přes Magistrát a podobně. A v roce 2018 se 

stal zastupitelem na Magistrátu. Z té pozice se povedlo spoustu věcí tady na Libuši, to 

znamená hasičské zbrojnice, nebo oprava libušské silnice. Pokud je starosta komunikativní, 

tak s těmi lidmi přijde hodně do kontaktu a v průřezu má možnost komunikovat se všemi a je 

víc vědět. Když se ty věci daří, tak pak je naprosto logické, že ty volební zisky se kumulují. 

Zvlášť když k tomu dodám, že spousta těch okolních stran pouze kritizuje. Ty počty našich 

zastupitelů se sice zvyšují, ale zmizel ten střední proud. Tam jsme buď my, nebo opozice, ale 

taková ta agresivní opozice. Teď je to na hraně vyhrocené debaty, není se tam s kým z té 
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opozice domluvit. A to vždycky v té Libuši do minulého volebního období šlo. I když tam byl 

pan Herz za komunisty, třicet let v zastupitelstvu, dalo se s ním domluvit lépe než s někým 

z ODS, což bych nikdy na státní úrovni neřekl, že je možné. Zisky tedy stoupají, ale myslím 

si, že je to ten strop, co máme. V souvislosti s covidem se spíše obávám, že kontakt s těmi 

lidmi nebyl dostatečný, aby to mohlo nějak stoupat. Samozřejmě by se mi líbilo, kdyby to šlo 

dál, ale ta realita asi taková nebude a myslím, že když obhájíme to, co teď máme, tak to bude 

hodně velké vítězství.“ 

  

Vy jste mluvil o vyšší politice, ve které se angažuje starosta městské části, neuvažoval 

jste Vy sám někdy o tom, že byste do ní také vstoupil?  

„Ne. To už bych se nemohl věnovat své práci. Myslím si, že tohle je maximum, co můžu 

dělat, když se chci věnovat své práci.“ 

  

Vyplnily se Vaše představy o fungování politiky na obecní úrovni?  

„Upřímně řečeno jsem žádné představy neměl. Zažil jsem si první období v opozici, 

teď dvě období v koalici. Více méně jsem si po tom prvním období obrázek udělal a ten se 

mi teď jen potvrdil. Je to o tom, že kdo chce něco dělat, tak má šanci a pokud tam někdo 

chce „hledat problémy“, tak si je tam také vždy najde.“ 

  

Jak byste zhodnotil působení nynějšího zastupitelstva v rámci posledního volebního 

období?  

„Věci týkající se úprav majetku, takže základní školy, mateřské školy, silnice a 

podobně, tam si myslím, že děláme maximum, co se dá. Hodně tam záleží na tom, co se nám 

podaří získat od Magistrátu. A právě díky tomu, že tam je Jirka Koubek, tak se díky tomu 

povedlo spousta věcí začít a i dokončovat. Ve škole Meteorologická proběhlo pět etap úprav, 

ulice na Písnici a podobně. Poté jsou věci s covidem, kdy se nepovedly běžné věci typu 

Drakiáda a podobně, což jsou věci, které lidé vidí nejvíce, že se něco v městské části děje. 

Takže vytyčili jsme si některé věci, myslím si, že většinu z nich jsme splnili a některé se nám 

nepovedly. Ale nemyslím si, že bychom před těmi čtyřmi lety slibovali něco, čeho jsme se 

vůbec nedotkli, nebo bychom dopředu věděli, že je nemožné. Vždy se něco nepovede, ale 

myslím, že jsme se snažili ty věci dělat. Co si myslím, že se nepovedlo, je komunikace s tou 

druhou stranou, s opozicí. Tam bych viděl možnost s nimi víc mluvit, ale to někdy nejde. To 

je asi cíl, který nemůžeme splnit.“ 



 

 99 

 Hodláte kandidovat do zastupitelstva i v následujících obecních volbách?  

„Zatím o tom přemýšlím. Zatím si myslím, že ano.“  

 

 


